
Protokół Nr VIII/46/2022 

z XLVI sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

 

 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 14 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek zapytał, czy ktoś chce wprowadzić zmiany, w związku z tym, że radni 

nie zaproponowali zmian poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad.  

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

1. Zatwierdzony porządek obrad: 

2. Otwarcie sesji 

3. Przyjęcie porządku obrad 

4. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej uchylenia uchwały                         

Nr XXXIX/317/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 r. w sprawie zamiaru 

dokonania podziału samorządowej instytucji kultury Gminnego Ośrodka Kultury                         

i Czytelnictwa w Rakszawie 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Wójta Gminy Rakszawa 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2022 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 

Miasto Rzeszów 

12. Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2023 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 

2023 – 2031 

14. Wnioski i zapytania radnych 

15. Sprawy różne 

16. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z XLV sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do tego 

protokołu, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XLV sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 



„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż okres międzysesyjny to wiele spotkań, rozmów                    

z dyrektorami szkół, z pracownikami Urzędu Gminy, czy z Panem Wójtem. Pan 

Przewodniczący razem z Panem Wójtem uczestniczyli w spotkaniach opłatkowych, 

jasełkowych, ponadto odbył spotkanie z Senatorem, Wiceprezesem Polskiego Związku Piłki 

Nożnej, Panem Mieczysławem Golba, rozmowy dotyczyły m. in. budowy stadionu sportowego 

w Rakszawie. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że działania międzysesyjne to m. in. liczne spotkania związane                                 

z funkcjonowaniem Gminy, spotkania z dyrektorami jednostek, z dyrektorami szkół, rozmowy 

dotyczyły m. in. przyszłego roku szkolnego, spotkania z Kierownikiem GOPS, z Dyrektorem 

ZEASiP, od 1 stycznia będzie to CUW, a także spotkania z Prezesem Zakładu Komunalnego 

na temat funkcjonowania w roku następnym. Pan Wójt powiedział, iż w minionym okresie 

odbywał spotkania dotyczące rozwoju Gminy m. in. z potencjalnymi inwestorami, ponadto 

realizował sprawy bieżące związane z funkcjonowaniem Urzędu, aby zobrazować sytuację 

poinformował zebranych, że w 2021 roku do Urzędu wpłynęło 7427 pism, a w tym roku już 

jest 12 000, różnica jest ogromna, wszystko trzeba przerobić, na dzień dzisiejszy zmniejszyła 

się liczba pracowników o jedną osobę, pracownik przeszedł do innej jednostki samorządowej, 

pracowników merytorycznych na stanowiskach inspektorskich i podobnych poza 

kierowniczymi w 2018 roku było 22, a teraz jest 21, a jak widać pism przybywa lawinowo. Pan 

Wójt podziękował pracownikowi, który odszedł za wszystkie lata pracy w naszym Urzędzie                     

i życzył powodzenia u następnego pracodawcy. Pan Wójt powiedział, iż bardzo ważną teraz 

sprawą jest temat węgla, jeżeli chodzi o dodatek węglowy, to wszystkie dodatki miały być 

zweryfikowane na korzyść mieszkańców, ale zmieniły się zapisy i wnioski są weryfikowane, 

w związku z czym, ab y zweryfikować wniosek na korzyść mieszkańców odbywają się kontrole 

w domach, weryfikacja została przedłużona do końca stycznia do tej pory na kontrole jeździł 

Pan Wójt z pracownikiem GOPS, dodał że jednocześnie odbywają się kontrole źródeł ciepła, 

ma to związek z omyłkowo złożonymi deklaracjami źródeł ciepła, samemu nie można złożyć 

korekty, ale może to zrobić komisja, chodzi o to, żeby jak najwięcej osób dostało dodatek 

węglowy. Jeżeli chodzi o sprzedaż węgla, to Gmina dostała przydział wystarczający tylko dla 

części mieszkańców, cały węgiel jest w tej chwili na placu i na bieżąco jest sprzedawany 

mieszkańcom, zgodnie z kolejnością w jakiej składali wnioski. Mieszkaniec otrzymuje telefon 

z Urzędu Gminy, dostaje informację o numerze konta, o kwocie jaką musi wpłacić, po 

dokonaniu wpłaty i zaksięgowaniu mieszkaniec dostaje kolejny telefon, tym razem od 

pracownika Energokomu o możliwości odbioru zamówionego wcześniej węgla. Węgiel 

pochodzi z polskich kopalń, jest udzielany, Gmina dostaje przydziały po dwa samochody                         

i zaraz po przywiezieniu jest rozprowadzany. Pan Wójt powiedział, iż osoby, które zapisały się 



na węgiel na rok 2022 ten węgiel dostaną, dopiero jak wyczerpie się lista z 2022 roku 

rozpocznie się rozprowadzanie węgla dla osób z listy na rok 2023. Pan Wójt wyraził nadzieję, 

że Gmina dostanie od dystrybutora taką ilość węgla jaką zamówiła. Cena węgla to 1.900,00 zł 

za tonę. Pan Wójt powiedział, iż dostaje informacje od mieszkańców zainteresowanych 

korzystaniem z siłowni w ZSTG powiedział, iż w tamtym roku była umowa z instruktorem, 

teraz takiej umowy nie ma, niemniej jednak z siłowni można korzystać, grupy zorganizowane 

mogą się w tej sprawie kontaktować z Dyrektorem ZSTG, korzystanie z siłowni jest bezpłatne. 

Nieprawdziwą informacją jest, że siłownia została zamknięta, a niedawno została doposażona. 

Pan Wójt powiedział, iż zakończyła się sprawa dotycząca pozyskania samochodu pożarniczego 

dla OSP Węgliska, ale o tym szerzej Prezes tamtejszej OSP w sprawach różnych.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o realizację uchwał podjętych na ostatniej sesji, to z tego 

co Przekazała Mu Pani Sekretarz po weryfikacji, wszystkie uchwały są w trakcie realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej uchylenia uchwały Nr 

XXXIX/317/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 r. w sprawie zamiaru dokonania 

podziału samorządowej instytucji kultury Gminnego Ośrodka Kultury i Czytelnictwa                                 

w Rakszawie. Pan Przewodniczący oddał głos Przewodniczącemu Komisji Skarg Wniosków                   

i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż na dzisiejszym posiedzeniu 

radni pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały, po czym odczytał uzasadnienie do tej 

uchwały: W dniu 27.06.2022 r. do Rady Gminy Rakszawa wpłynęła petycja dotycząca 

uchylenia uchwały Nr XXXIX/317/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 r. w sprawie 

zamiaru dokonania podziału samorządowej instytucji kultury Gminnego Ośrodka Kultury                       

i Czytelnictwa w Rakszawie. Zgodnie z art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach 

złożona do organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego jest rozpatrywana przez 

ten organ. Przewodniczący Rady Gminy Rakszawa, stosownie do swoich kompetencji 

wynikających z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U.                

z 2022 r., poz. 559 z późn. zm.), skierował petycję do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji                       

w celu zbadania jej zasadności. Na wspólnym posiedzeniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji, 

Komisji Społecznej, Komisji Gospodarczej i Komisji Rewizyjnej w dniu 21 września 2022 roku 

radni rozpatrywali petycję i zobowiązali Wójta Gminy Rakszawa do ustosunkowania się do 

niej. Na sesji w dniu 30 listopada 2022 r. Wójt Gminy Rakszawa przedstawił odpowiedź na 

petycję, która stanowi załącznik do niniejszego uzasadnienia. Radni w pełni zaakceptowali 



argumenty poparte dokumentami, zadecydowali o kontynuacji procedury podziału jednostki 

kultury. Z uwagi na powyższe należało postanowić jak w uchwale”. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Przewodniczącemu Komisji Skarg Wniosków                       

i Petycji, po czym otworzył dyskusję w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos, 

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej uchylenia uchwały Nr 

XXXIX/317/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 r. w sprawie zamiaru dokonania 

podziału samorządowej instytucji kultury Gminnego Ośrodka Kultury i Czytelnictwa                              

w Rakszawie. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVI/366/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

uchylenia uchwały Nr XXXIX/317/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 r. w sprawie 

zamiaru dokonania podziału samorządowej instytucji kultury Gminnego Ośrodka Kultury                     

i Czytelnictwa w Rakszawie, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siódmy porządku obrad 

za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Wójta Gminy Rakszawa. Pan 

Przewodniczący oddał głos Przewodniczącemu Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż na dzisiejszym posiedzeniu 

radni rozpatrywali tę skargę i przychylili się do jej odrzucenia w całości. Pan Przewodniczący 

odczytał uzasadnienie do tej uchwały: „W dniu 14 grudnia 2022 r. do biura Rady Gminy 

Rakszawa wpłynęła, skarga na działanie organu wykonawczego Gminy Rakszawa tj. Wójta 

Gminy w zakresie związanym z  niewykonaniem przez niego czynności nakazanych prawem, 

polegających na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Jak 

wynika z treści art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 

administracyjnego (Dz. U z 2022 r. poz. 2000 ze zm.) organem właściwym do rozpatrzenia 

skargi na działalność wójta (burmistrza lub prezydenta miasta) i kierowników gminnych 

jednostek organizacyjnych, z wyjątkiem spraw określonych w pkt 2 jest rada gminy. Również 

z przepisów art. 18b ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wynika, że rada gminy rozpatruje 

skargi na działania wójta i gminnych jednostek organizacyjnych; wnioski oraz petycje składane 

przez obywateli; w tym celu powołuje komisje skarg, wniosków i petycji. W tym stanie rzeczy 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Rakszawa podjęła czynności mające na celu 

wyjaśnienie przedmiotowej sprawy.  W dniu 28 grudnia 2022 r. odbyło się posiedzenie Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji w celu rozpatrzenia niniejszej skargi. Radni mieli możliwość 

wypracowania stanowiska na podstawie informacji przedstawionych przez Wójta Gminy 

Rakszawa. W toku działań sprawdzających Komisja Skarg, Wniosków i Petycji ustaliła 

następujący stan faktyczny. Gmina Rakszawa spełnia ustawowy obowiązek nałożony przez 

art. 67a. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

(Dz. U. z 2022 r. poz. 503 ze zm.). Wójt Gminy Rakszawa utworzył oraz prowadzi, w tym 

aktualizuje i udostępnia, zbiór danych przestrzennych w rozumieniu art. 3 pkt 11 ustawy z dnia 

4 marca 2010 r. o infrastrukturze informacji przestrzennej (Dz. U. z 2021 r. poz. 214). Dane te 



obejmują wszystkie niezbędne elementy wykazane w art. 67a ust 3 ww. ustawy o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym. Dane przestrzenne udostępniane są, zgodnie z art. 67c ust. 

3 ww. ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, nieodpłatnie za 

pośrednictwem usług, o których mowa w art. 9 ust. 1 pkt 1–3 ustawy z dnia 4 marca 2010 r.  

o infrastrukturze informacji przestrzennej. Udostępniony zbiór APP jest zgodny ze schematem 

aplikacyjnym określonym przez ROZPORZĄDZENIE MINISTRA ROZWOJU, PRACY                       

I TECHNOLOGII z dnia 26 października 2020 r. w sprawie zbiorów danych przestrzennych 

oraz metadanych w zakresie zagospodarowania przestrzennego. Prace w tym zakresie są 

zakończone. Na stronie https://listaplanow.gison.pl/rakszawa udostępniona jest możliwość 

pobierania zbiorów danych APP dla MPZP oraz dla Studium. Dodatkowo dla każdej uchwały 

znajdującej się w rejestrze taki plik gml można pobrać. Przygotowane pliki zostały wykonane 

poprawnie i przechodzą walidację. Zgłaszane usługi są każdorazowo weryfikowane  

i akceptowane przez organ nadzorujący (GUGiK). Firma GISON potwierdza dostępność WFS 

w wersji 1.0 – nad dostosowaniem WFS do wyższej ( wersji 2.0)  są prowadzone prace. Dzięki 

upoważnieniu, w momencie wprowadzenia wyższej wersji WFS zostanie to zaktualizowane. 
Po zapoznaniu się z przedstawionymi wyjaśnieniami, Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji nie znalazła podstaw do stwierdzenia zasadności skargi dotyczącej działania                       

Wójta Gminy Rakszawa w zakresie związanym z niewykonaniem przez niego czynności 

nakazanych prawem, polegających na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych 

dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego zgodnie                                             

z obowiązującymi przepisami prawa. Na podstawie uzyskanych wyjaśnień Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji uznała, że działania Wójta Gminy Rakszawa nie naruszyły przepisów 

prawa. Rada Gminy Rakszawa po przeanalizowaniu skargi oraz zebranych w sprawie 

materiałów, jak również po wysłuchaniu opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

postanowiła uznać skargę za bezzasadną i odrzucić ją w całości, podzielając i przyjmując za 

własne ustalenia, argumentację oraz stanowisko przedstawione przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Przewodniczącemu Komisji Skarg Wniosków                         

i Petycji, po czym otworzył dyskusję w temacie tej uchwały.  

Pan Wójt powiedział, iż pewien czas temu planowanie przestrzenne weszło w etap 

elektronizacji, w związku z czym wszystkie Gminy przystąpiły do podejścia elektronicznego,  

i do takiej możliwości odczytu danych przestrzennych, wszystko w oparciu o systemy, jak 

można zauważyć również na naszej stronie jest zakładka związana z planowaniem 

przestrzennym, jest mapa przestrzenna, jest możliwość oglądania Planów Miejscowych. Dane 

te są udostępniane przez Firmę z której usług Gmina korzysta, korzysta też kilkadziesiąt Gmin 

z Województwa Podkarpackiego. Pan Wójt powiedział, iż firmy konkurencyjne kwestionują, 

czy dana firma spełnia wszystkie wymagania, gdyż każda firma chciałby sprzedać swoje 

oprogramowanie. Z wykonanej w międzyczasie analizy wynika, że takie skargi otrzymały 

prawie wszystkie gminy w Województwie Podkarpackim, większość skarg już trafiła do sądów 

administracyjnych. Pan Wójt powiedział, iż u nas jest oprogramowanie stosowane przez 

kilkadziesiąt gmin tylko w Województwie Podkarpackim. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działanie Wójta Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVI/367/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 

https://listaplanow.gison.pl/rakszawa


Wójta Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały został uzupełniony o autopoprawkę w której 

zmienia się dochody i wydatki związane ze sprzedażą węgla, kwoty wynikają z ilości węgla, 

jaki został dostarczony do Gminy Rakszawa, do kończ 2022 roku, podobna zmiana została 

wprowadzona do projektu uchwały budżetowej na 2023 rok. Pani Skarbnik powiedziała, iż 

projekt uchwały obejmuje następujące zmiany: 

1. Zwiększenie dochodów pochodzących z dodatkowych udziałów w Pit dla Gmin                         

w kwocie 962.806,57 zł (rozdział 75621 Udziały gmin w podatkach stanowiących 

dochód budżetu państwa paragraf 0010). 

2. Zwiększenie wydatków obejmuje w zakresie: 

− bieżącego utrzymania dróg gminnych i wewnętrznych w kwocie 150.000,00 zł (rozdział 

60016 Drogi publiczne gminne,60017 Drogi wewnętrzne); 

− na usługi związane z gospodarką mieszkaniową w kwocie 100.000,00 zł (rozdział 

70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami); 

− na wydatki na usługi bieżące kwota 150.000,00 zł (rozdział 75095 Pozostała 

działalność);  

− na wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem placówek oświatowych kwota 

100.000,00 zł, (rozdział 80101 Szkoły podstawowe); 

− na wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem placówek oświatowych kwota 

50.000,00 zł (rozdział 80130 Szkoły zawodowe); 

− na pozostałe usługi związane z bieżącą działalnością gminy 50.000,00 zł; 

− na wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem schroniska młodzieżowego kwota 

100.000,00 zł (rozdział 80130 Szkoły zawodowe); 

− na wydatki bieżące związane z zimowym utrzymaniem dróg kwota 100.000,00 zł 

(rozdział 90003 Oczyszczanie miast i wsi ); 

− na wydatki bieżące związane utrzymaniem i konserwacją oświetlenia ulic, dróg                         

w kwocie 162.806,57 zł (rozdział 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg); 

Szczegółowe zestawienie według działów i tytułów dochodów i wydatków oraz zadań 

inwestycyjnych zawierają Tabele Nr 1 i Nr 2 projektu uchwały. 

3. Dokonuje się zmiany planów dochodów i wydatków jednostek budżetowych 

prowadzących działalność określoną w ustawie o systemie oświaty zgodnie                                      

z załącznikiem do niniejszej uchwały. Zmiana dotyczy Szkoły Podstawowej Nr 3                      

w kwocie 5.000,00zł z przeznaczeniem na organizację obchodów 115 lecia szkoły.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję                           

w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali 

głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVI/368/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie wprowadzenia zmian w 



budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto 

Rzeszów. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta 

Pan Wójt powiedział, iż jest to standardowe porozumienie, zawierane co roku z Gminą Miasto 

Rzeszów, dotyczy prowadzenia Izby Wytrzeźwień, co daje możliwość służbom porządkowym, 

organom ścigania do przewiezienia tam osób stwarzających zagrożenie dla siebie i dla swojej 

rodziny w celu odizolowania od społeczeństwa. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                          

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż komisje na wspólnym 

posiedzeniu zajmowały się projektem tej uchwały, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLV/369/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziesiąty 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2023. Pan Przewodniczący 

powiedział, iż punkt ten będzie procedowany zgodnie z uchwałą nr XII/42/11 Rady Gminy                     

w Rakszawie z dnia 30 września 2011 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej, po czym odczytała treść uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2023.                      

Po odczytaniu uchwały budżetowej na 2023 rok Pan Przewodniczący o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu budżetu poprosił Przewodniczącego Komisji Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje 

projekt budżetu Gminy Rakszawa na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Przewodniczącemu Komisji Społecznej,                                

a następnie o przedstawienie opinii poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarczej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż Komisja Gospodarcza pozytywnie 

opiniuje projekt budżetu Gminy Rakszawa na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Przewodniczącemu Komisji Gospodarczej,                           

a następnie o przedstawienie opinii poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła opinię wypracowaną na posiedzeniu                 

w dniu w dniu 7 grudnia 2022 roku. Na podstawie § 3 ust. 4 i 5 Uchwały Nr XII/42/11 Rady 

Gminy w Rakszawie z dnia 30 września 2011 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 



budżetowej, Komisja Rewizyjna analizowała projekt budżetu na 2023 rok na posiedzeniach                  

w dniach 30 listopada 2022 r., i 7 grudnia 2022 roku, zapoznała się z opiniami Komisji stałych 

Rady Gminy. Wyjaśnień w sprawie projektu budżetu udzielali Wójt i Skarbnik Gminy. Komisja 

Rewizyjna po analizie planowanych dochodów i wydatków budżetowych, a także po 

zapoznaniu się z opiniami Komisji Społecznej i Komisji Gospodarczej zajęła poniższe 

stanowisko: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały budżetowej Gminy 

Rakszawa na 2023 rok. (opinia z wnioskiem dołączona do protokołu, do wglądu w biurze Rady 

Gminy). 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 3/21/2022 z dnia 9 grudnia 2022 roku 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na 2023 rok. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni 

pełną treść wraz z uzasadnieniem radni mają dołączoną do materiałów na sesję, zapytał czy ma 

w tej chwili odczytać także uzasadnienie. 

Radni powiedzieli, iż zapoznali się z pełną treścią uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Wójta o przedstawienie stanowiska w sprawie 

opinii Komisji Rady i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Pan Wójt powiedział, iż regionalna Izba Obrachunkowa w pełni zaakceptowała plan 

budżetowy, wskazała tylko o zmianę w zakresie upoważnień Wójta co do realizacji inwestycji 

związanych z konfliktem na Ukrainie, te upoważnienia zostały zlikwidowane, na terenie Gminy 

nie przewiduje się takich inwestycji. Pan Wójt powiedział, iż ktoś kiedyś powiedział, że On 

bardzo lubi statystyki, dodał że te statystyki doskonale obrazują sytuację i jej zmianę. Pan Wójt 

przypomniał, iż w ostatnim roku poprzedniej kadencji 2018 przy budżecie 31.000.000,00 zł 

środki na inwestycje wynosiły 1.887.000,00 zł, czyli 6% budżetu, jeżeli chodzi o budżet na rok 

2023 to jest to kwota 48.000.000,00 zł, a na inwestycje zaplanowanych jest 16.698.000,00 zł, 

co stanowi 34% wydatków. W 2018 roku na wydatki bieżące Gmina wydawała kwotę 

29.405.000,00 zł, natomiast na 2023 rok zaplanowane są wydatki bieżące na poziomie 

32.000.000,00 zł, jest to wzrost o 9% w ciągu 5 lat, statystycznie pokazuje to, w jak dużym 

stopniu zostały wdrożone oszczędności w wydatkach bieżących, dodał iż w wydatkach 

bieżących na przyszły rok ujęty jest zakup węgla za 1.800.000,00 zł, dodał że podjęcie decyzji 

o likwidacji szkoły ponadgimnazjalnej ma swoje odzwierciedlenie właśnie w wydatkach 

bieżących. Pan Wójt powiedział, iż kwota na wydatki inwestycyjne ulegnie jeszcze zmianie, 

dodał że Gmina Rakszawa jest małą gminą z liczbą mieszkańców nieco ponad 7 000, do śmieci 

6 000, z Polskiego Ładu otrzymuje środki w wysokości 10.000.000,00 zł, gminy z 18 000 – 

20 000 mieszkańców również dostają 10.000.000,00 zł, po przeliczeniu na mieszkańca widać, 

która z gmin otrzymała większe środki, to zależy także od starań, jakie gminy włożyły w 

pozyskanie tych środków, w województwie są gminy, które z Polskiego Ładu dostały 

400.000,00 zł, 500.000,00 zł, czy 1.000.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż cała poprzednia 

kadencja, to wydatki inwestycyjne rzędu 12.800.000,00 zł, a teraz na następny rok uchwalamy 

16.000.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż nie przez przypadek w niedawnym głosowaniu 

internautów Gmina Rakszawa zajęła pierwsze miejsce, jeżeli chodzi o najpiękniejszą wieś 

Podkarpacia, było tam wiele głosów spoza Rakszawy. Pan Wójt podziękował wszystkim 

pracownikom Urzędu, którzy pracują na rzecz Gminy, Pani Skarbnik, która „z mozołem liczy 

każdą złotówkę”, pracownikom jednostek oświatowych, które starają się nie wydawać za dużo 

pieniędzy na bieżące sprawy, pracownikom GOPS, pracownikom GOKiC, jak i pracownikom 

CUW, który rusza od 1 stycznia. Pan Wójt przypomniał, iż na początku kadencji mówił, iż 

chciałby kadencję zamknąć wydatkami inwestycyjnymi rzędu 25.000.000,00 zł, a jak wszystko 

się uda będzie to 40.000.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym o przedstawienie 

autopoprawek poprosił Panią Skarbnik. 



Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały budżetowej na 2023 rok zawiera autopoprawki, 

w związku ze zwiększeniem zadań Gminy w zakresie zaopatrzenia mieszkańców w paliwa stałe 

oraz uwzględniając opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej na rok 2023 – Uchwała Nr 3/21/2022 Składu Orzekającego z dnia 9 

grudnia 2022 r. dokonuje się autokorekty projektu uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na 

rok 2023 w zakresie: 

1. Zwiększa się dochody budżetu, w tym dochody bieżące o kwotę 1.800.000,00 zł z tytułu 

wpływów ze sprzedaży paliwa stałego.  

Dochody ogółem ustala się w wysokości 48.650.312,00 zł, w tym: 

− dochody bieżące 32.522.161,40 zł, 

− dochody majątkowe 16.128.150,60 zł. 

2. Plan wydatków budżetu ustala się w wysokości 48.699.803,00 zł (+ 1.800.000,00 zł                   

– zakup paliwa stałego dla gospodarstw domowych z terenu gminy), z tego: 

− wydatki bieżące 32.001.435,32 zł (+ 1.800.000,00 zł), 

− wydatki majątkowe 16.698.367,68 zł. 

3. Wynik finansowy pozostaje na poziomie przyjętym w projekcie (-) 49.491,00 zł. 

4. Dokonano korekty zmniejszającej wydatki bieżące o kwotę 150.000,00 zł oraz 

zwiększono rezerwę ogólną budżetu o 100.000,00 zł oraz wydatki na stypendia socjalne 

dla uczniów o 50.000,00 zł. 

W nawiązaniu do uwag w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej usunięto upoważnienie dla 

Wójta Gminy Rakszawa zawarte w § 13 ust.2 pkt 2 projektu uchwały budżetowej gminy 

Rakszawa na 2023 rok w zakresie, w jakim dotyczy czynności, o których mowa w art. 258 ust. 

1 pkt 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych. Upoważnianie to może być 

określone odrębnie w uchwale na podstawie art.111 pkt 2 ustawy z dnia 12 marca 2022 r.                        

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie przyjęcie autopoprawek do budżetu roku 2023 zgłoszonych przez Wójta Gminy 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy po przyjęciu autopoprawek, poddał pod głosowanie uchwałę 

budżetową Gminy Rakszawa na rok 2023 wraz z przyjętymi autopoprawkami. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała budżetowa Gminy Rakszawa na 

rok 2023 będzie miała Nr XLVI/370/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku, 

po czym uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 

– 2031. Pan Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr 3/21/2022 z dnia 9 grudnia 2022 roku 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 – 2031. 



Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż radni pełną treść wraz z uzasadnieniem radni mają 

dołączoną do materiałów na sesję, zapytał czy ma w tej chwili odczytać także uzasadnienie. 

Radni powiedzieli, iż zapoznali się z pełną treścią uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o  przedstawienie 

opinii. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 – 

2031 uwzględniając wartości matematyczne, które wynikają z uchwały budżetowej Gminy 

Rakszawa na 2023 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, po czym 

otworzył dyskusję w temacie tej uchwały, jako pierwszej oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt wieloletniej prognozy finansowej obejmuje także 

autopoprawkę, w związku ze zmianami w zakresie dochodów bieżących i wydatków bieżących 

dokonano aktualizacji kwot dochodów i wydatków na trok 2023 w prognozie. W nawiązaniu 

do uwag w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej usunięto upoważnienie dla Wójta Gminy 

Rakszawa zawarte w § 7 projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Rakszawa na lata 2023-2031 w zakresie, dokonywania zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej związanych z wprowadzaniem nowych inwestycji lub zakupów inwestycyjnych 

przez gminę, o ile nie pogorszy to wyniku budżetu gminy w celu realizacji zadań związanych 

z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa.  

Wprowadzono zapis do § 4 pkt 2 upoważnienie  Wójta Gminy Rakszawa do dokonywania 

zmian limitu zobowiązań i kwot wydatków na realizację przedsięwzięcia finansowanego                           

z udziałem środków europejskich w związku ze zmianami w realizacji  tego przedsięwzięcia                

o ile zmiany te  nie pogorszą wyniku budżetu dla każdego roku objętego Wieloletnią Prognozą 

Finansową.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, zapytał czy radni chcą zabrać głos 

w temacie tej uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję,                                

a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Rakszawa na lata 2023 – 2031 wraz z autopoprawką. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVI/371/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 – 2031, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dwunasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych. 

Pan Wójt odpowiadając na dwa wnioski z poprzedniej sesji powiedział, iż słupki przy progach 

zwalniających zostały umieszczone, był to wniosek Pana D. Kościółek, druga sprawa zgłoszona 

przez radnych dotyczyła możliwości obcięcia gałęzi przy oświetleniu, to w tym samym 

tygodniu co była sesja służby PGE wycinały gałęzie przy oświetleniach, jeżeli są jeszcze 

jakiekolwiek niedoskonałości to prosi o ich zgłoszenie, część prac została już wykonana,                          



a większość ma być wykonana do końca roku, jeżeli są jeszcze jakieś nieprawidłowości, to po 

uzyskaniu informacji Gmina będzie interweniować. 

Pan A. Tama nawiązując do wypowiedzi Pana Wójta z początku sesji potwierdził, że nowy 

lekki samochód ratowniczo – gaśniczy dla OSP Węgliska jest już gotowy do odbioru, został 

wyposażony w sprzęt ratowniczo – gaśniczy, cześć to sprzęt, który jednostka wcześniej 

posiadała na wyposażeniu, a część to zupełnie nowy sprzęt, który został zakupiony z dotacji 

oraz darowizn firm z terenu Gminy Rakszawa, za co dziękuje. Pan radny poprosił o śledzenie 

strony internetowej OSP Węgliska, tam będą podane szczegółowe informacje na temat terminu 

powitania samochodu, na co serdecznie zaprasza mieszkańców Gminy Rakszawa. Pan A. Tama 

podziękował wszystkim osobom, które przyczyniły się do zakupu tego samochodu. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku                    

z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. sprawy różne, zapytał czy ktoś z zebranych chce zabrać głos w tym punkcie, w związku                      

z tym, że nikt nie zabrał głosu uznał punkt czternasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 15 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XLVI sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1100 do godz. 1216.   

 

Protokołowała: Teresa Nowicka   

Zatwierdził: 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

 

 

 

 


